

Press Release

Directorate of Communication

Ref: 280b09

Tel. +33 3 88 41 25 60

Fax +33 3 88 41 39 11

Internet: www.coe.int

e-mail: pressunit@coe.int



47 member States

Albania
Andorra
Armenia
Austria
Azerbaijan
Belgium
Bosnia and Herzegovina
Bulgaria
Croatia
Cyprus
Czech Republic
Denmark
Estonia
Finland
France
Georgia
Germany
Greece
Hungary
Iceland
Ireland
Italy
Latvia
Liechtenstein
Lithuania
Luxembourg
Malta
Moldova
Monaco
Montenegro
Netherlands
Norway
Poland
Portugal
Romania
Russia
San Marino
Serbia
Slovakia
Slovenia
Spain
Sweden
Switzerland
"The former Yugoslav Republic of Macedonia"
Turkey
Ukraine
United Kingdom

Brazil brings the "population" of the Venice Commission to 1.2 billion

Strasbourg, 01.04.2009 – The Committee of Ministers of the Council of Europe today agreed to let Brazil join the Venice Commission, the Council's think tank for constitutional matters.

Since 2002, when the Venice Commission became an enlarged agreement allowing non-European countries to become full members, 9 states have joined the Commission: Kyrgyzstan (2004), Chile (2005), the Republic of Korea (2006), Morocco and Algeria (2007), Israel and Tunisia (2008), Peru and Brazil (2009). The membership of Brazil brings the number of the member states to 56 and the population "covered" by the expertise of the Commission close to 1.2 billion people.

The Commission is a Council of Europe body of independent experts in constitutional matters, which promotes the advancement of democracy through law. To this end, the Commission provides, upon request, legal advice and assists its member states in bringing their laws and institutions in line with the Council of Europe standards. It works with constitutional and supreme courts to strengthen their independence and facilitate exchange between them.

For more information on the Commission please see www.venice.coe.int.

Press contact:

Tatiana Mychelova, tel. +33 (0)3 88 41 38 68, tatiana.mychelova@coe.int

Le Brésil porte la « population » de la Commission de Venise à 1,2 milliard

Strasbourg, 01.04.2009 – Le Comité des Ministres du Conseil de l'Europe a accepté aujourd'hui la requête du Brésil de rejoindre la Commission de Venise, le *think-tank* du Conseil en matière constitutionnelle.

Depuis 2002, date à laquelle la Commission est devenue un accord élargi, permettant à des États non-européens de devenir membres à part entière, 9 États ont rejoint la Commission : le Kirghizstan (2004), le Chili (2005), la République de Corée (2006), le Maroc et l'Algérie (2007), Israël et la Tunisie (2008), le Pérou et le Brésil (2009). L'adhésion du Brésil porte désormais le nombre des États membres de la Commission à 56 et la population « couverte » par l'expertise de la Commission à près de 1,2 milliard d'individus.

La Commission est un organisme du Conseil de l'Europe composé d'experts indépendants spécialisés en matière constitutionnelle, qui promeut la démocratie par le droit. A cette fin, elle fournit, à la demande, des conseils juridiques et assiste ses États membres dans leurs efforts visant à mettre leur cadre juridique et institutionnel en conformité avec les normes du Conseil de l'Europe. La Commission travaille avec les Cours constitutionnelles et suprêmes pour renforcer leur indépendance et faciliter les échanges entre elles.

Pour plus d'informations sur la Commission, voir www.venice.coe.int.

Contact presse :

Tatiana Mychelova, +33 (0)3 88 41 38 68, tatiana.mychelova@coe.int

To receive our press releases by e-mail, contact: Council.of.Europe.Press@coe.int

A political organisation set up in 1949, the Council of Europe works to promote democracy and human rights continent-wide. It also develops common responses to social, cultural and legal challenges in its 47 member states.